
P R O T O K Ó Ł  nr XXXVI/2006 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 29 września 2006 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy 

w Bornem Sulinowie. 

  
 
Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 29 września 2006 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej PAWEŁ KACPEREK. 
 
Na wstępie powitał przybyłych radnych, Burmistrza Gminy, radnego powiatowego, 
przedstawicieli jednostek pomocniczych, kierowników jednostek podległych, pracowników 
tut. Urzędu, mieszkańców Bornego Sulinowa, jak również mieszkańców gminy, którzy 
zgłosili się z pewną sprawą do przedstawienia na Sesji.  
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na ogólną liczbę radnych – 15 
(ustawowy skład), w Sesji uczestniczy 8 radnych; zatem stwierdził quorum – podejmowane 
uchwały przez Radę będą prawomocne. Powiedział, że dwóch radnych spóźni się na obrady, 
natomiast jedna radna pani Pruska usprawiedliwiła swoją nieobecność – jest na szkoleniu. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że 
porządek Sesji Rady Miejskiej radni otrzymali do domu wraz z zawiadomieniem. 
Powyższy porządek stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Następnie zwrócił się do Burmistrza Gminy o wprowadzenie pewnych zmian do porządku 
dzisiejszych obrad. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak zaproponował następujące zmiany do porządku Sesji: 
1. W związku z pracą komisji rady zgłosił wniosek o wycofanie w pkt 9 projektów uchwał  

w sprawach: 
1) zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo, 

położonych w m. Kłomino – ppkt 4; 
2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo, położonej  

w m. Borne Sulinowo – ppkt 5. 
2. W miejsce wycofanych projektów uchwał zgłosił wniosek o wprowadzenie projektów 

uchwał w sprawach: 
1) przeznaczenia do użyczenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo – jako ppkt 4; 
2) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – jako ppkt 5. 
 
Przewodniczący RM zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad w pkt 3 przyjęcia 
protokołu z Sesji Nr XXXIV/2006 z dnia 28 czerwca 2006 r. Powiedział, że ten protokół na 
dzień dzisiejszy nie jest gotowy w 100%, bowiem ma błędy pisarskie. 
 
Więcej zmian do porządku Sesji nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM poddał zgłoszone wnioski pod głosowanie: 
- za głosowało 8 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Zmiany do porządku Sesji zostały przyjęte. 
 
Porządek Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 29 września 2006 r. 
przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej: 

- Nr XXXIII/2006 z 31 maja 2006 r., 
- Nr XXXV/2006 z 14 lipca 2006 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
7. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
8. Informacja o realizacji budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2006 r. 
9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej położonej w m.Łączno, oznaczonej działką nr 72/2 o pow. 
0,3000 ha); 

2) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej położonej w m.Ciemino, oznaczonej działką nr 63/15  
o pow.0,0400 ha); 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej położonej w m.Liszkowo, oznaczonej działką nr 191/2  
o pow.0,3000 ha); 

4) przeznaczenia do użyczenia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 
Sulinowo; 

5) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków; 

6) dokonania przez Gminę Borne Sulinowo zamiany nieruchomości niezabudowanej, 
położonej w miejscowości Borne Sulinowo, obręb 06, gmina Borne Sulinowo (dotyczy 
zamiany nieruchomości niezabudowanej nr 87/118 o pow.0,1808ha stanowiącej własność 
Gminy Borne Sulinowo na nieruchomość niezabudowaną nr 87/117 o pow.0,0905 ha 
stanowiącą własność wnioskodawcy); 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu miasta i gminy Borne Sulinowo; 

8) zmiany Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Borne Sulinowo; 

9) nadania imienia Szkole Podstawowej w Jeleniu; 
10) nadania statutu Urzędowi Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie; 
11) uznania za pomnik przyrody drzewa rosnącego na terenie gminy Borne Sulinowo; 
12) zatwierdzenia Zarządzenia Nr 46/2006 oraz Zarządzenia Nr 51/2006 Burmistrza 

Gminy Borne Sulinowo; 
13) utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą Miejska Biblioteka Publiczna  

w Bornem Sulinowie i nadania statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Bornem 
Sulinowie; 
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14) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

15) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok. 
 
10. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
11. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej. 
12. Zamknięcie Sesji. 
 
 
Ad.3) 
 
Przewodniczący RM poddał kolejno pod głosowanie przyjęcie protokołów z Sesji Rady 
Miejskiej: 
 
1) Nr XXXIII/2006 z 31 maja 2006 r.: 

- za głosowało 8 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 

2) Nr XXXV/2006 z 14 lipca 2006 r.: 
- za głosowało 8 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

 
Protokoły z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XXXIII/2006 z 31 maja 2006 
r. i Nr XXXV/2006 z 14 lipca 2006 r. zostały przyjęte. 
 
 
Ad.4) 
 
Przewodniczący RM powiedział, że wszyscy radni otrzymali do domu sprawozdanie 
burmistrza w załączonych materiałach do zawiadomienia o Sesji. Zapytał, czy są jakieś 
pytania. 
 
Burmistrz Gminy Borne Sulinowo Józef Tomczak powiedział, że chciałby uzupełnić swoje 
sprawozdanie o kilka informacji, które miały miejsce od czasu jego napisania, a w tym czasie 
wiele się zdarzyło: 
1. W ramach realizacji inwestycji uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

Dorzecza Parsęty, modernizacja oczyszczalni ścieków w Bornem Sulinowie i Łubowie 
następuje już w tym roku, bowiem Związek zlecił opracowanie dokumentacji  
i przystąpienie do realizacji. Myśli, że w przyszłym roku rozpoczną się prace na gruncie  
i rzeczywista modernizacja tych dwóch oczyszczalni. 

2. Zaprosił panie i panów radnych na jutrzejsze zawody motorowodne na jeziorze Pile. 
Powiedział, iż ma nadzieję, że ta impreza na stałe wejdzie do kalendarza imprez 
organizowanych w gminie. 

3. Przedstawił nowego sołtysa w Sołectwie Krągi  - pana Ryszarda Kowalskiego. Życzył mu 
pomyślności i satysfakcji z pełnienia funkcji, która jest niezmiernie ważna dla środowiska 
tej miejscowości. 

4. Odniósł się do problemu nieszczęsnych zmian stawek za opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych. Powiedział, że Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji dokonało 
zamachu na obowiązujące prawo lokalne – miejscowe, a nie miało prawa wprowadzać 
nowych stawek. Jest po rozmowie z Prezesem PWiK panem Wdowiakiem i została 
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całkowicie sprawa wyjaśniona. W środę odbędzie się powtórne spotkanie, na którym 
zostanie przeanalizowany projekt nowej umowy na opróżnianie, bo do tej pory 
wykonawca bez projektu wykonywał tą czynność. Jeśli w wyniku rozmów nie dojdzie do 
konsensusu, to wówczas zwróci się do prezesa naszej spółki i innych wykonawców na 
wykonywanie tej czynności, tj. opróżnianie zbiorników bezodpływowych na terenie 
naszej gminy. Okazało się, iż koszty własne spółki PWiK są tak duże, że nie mieszczą się 
w granicy górnej stawki, które Rada Miejska uchwaliła. Jeżeli w środę nie dojdzie do 
porozumienia, to ta spółka będzie wykonywać tę czynność w ramach stawki uchwalonej 
przez Radę na ten rok, a ustalimy czas, w którym on z kolei podejmie czynności 
zmierzające do znalezienia nowego operatora tej czynności. Powiedział, iż nie twierdzi, że 
to będzie jedna spółka czy firma, bowiem będzie szukał wykonawców wśród rolników 
posiadających taki sprzęt. Na koniec stwierdził, iż wierzy głęboko, że w ciągu miesiąca 
ten problem zostanie całkowicie rozwiązany. Dodał, że przy stawce ustalonej przez gminę 
PWiK ponosi straty w wysokości 6 tysięcy złotych miesięcznie. Ma nadzieję, że po tych 
wyjaśnieniach PWiK dalej będzie wywozić i ujednolici stawki dla wszystkich bez 
względu na odległości. 

5. Pochwalił się, że jesteśmy w posiadaniu Programu funkcjonalno-użytkowego całego 
nadbrzeża jeziora Pile. Wykonana została cała dokumentacja i jest gotowa do złożenia  
wniosku o środki unijne na zagospodarowanie nadbrzeża na kwotę 4.300 tys. zł. 
Podkreślił, że te prace zostały wykonane ze środków zewnętrznych, gmina nie 
zaangażowała własnych środków. Po prostu znaleźliśmy się na liście miejscowości, dla 
których zrobiono za darmo taką dokumentację o wartości około 50 tys. zł. Dokumentacja 
ta znajduje się u Kierownika Referatu Inwestycji tut. Urzędu i jeżeli ktoś z radnych, 
sołtysów, czy przewodniczących zarządów osiedli chce zapoznać się z nią, to zostanie 
udostępniona. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych, czy mają jakieś pytania odnośnie 
informacji przedstawionych w sprawozdaniu Burmistrza Gminy. 
 
Przedmiotowe sprawozdanie Burmistrza Gminy Borne Sulinowo z działalności w okresie 
międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Radna Grażyna Zitans powiedziała, iż w sprawozdaniu Burmistrz informuje, że 11 września 
br. uczestniczył w Koszalinie w rozprawie administracyjnej w sprawie kar za odprowadzanie 
ścieków z oczyszczalni w Bornem Sulinowie. Zapytała o wyniki tej rozprawy. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak poinformował, że rozprawa zorganizowana została przez 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska Delegaturę w Koszalinie, a dotyczyła 
zawieszenia kar za zanieczyszczenie jeziora Pile i niedotrzymanie norm, jakie obowiązują.  
W rozprawie tej uczestniczyli Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Bornem 
Sulinowie, Przewodniczący Zarządu Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty oraz Dyrektor 
Biura Związku  p. Rajkowska, którzy przedstawili plany i zamierzenia dotyczące inwestycji 
prowadzonej przez Związek w zakresie gospodarki wodno-ściekowej. Te zamierzenia zostały 
przyjęte, uwzględnione i nastąpiło odroczenie naliczania kar do czasu zakończenia tej 
inwestycji. Podkreślił, że to właśnie działania Związku spowodowały, że w tym roku zostaną 
wykonane projekty modernizacji oczyszczalni ścieków w Bornem Sulinowie i Łubowie  
z uwagi na te kary. Te dwa projekty zostały zlecone i już rozpoczęła się procedura. 
Wojewódzki Inspektor Sanitarny wydał postanowienie, że operat środowiskowy dla tych 
dwóch inwestycji należy wykonać w pełnym zakresie. 
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Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji 
kolejnego punktu obrad pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu”. 
 
 
Ad.5) 
 
W punkcie Sesji pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu” głos zabrał 
radny powiatowy Antoni Rauch. Na wstępie powiedział, iż w związku z tym, że nie będzie 
kandydował do Rady Powiatu Szczecineckiego na następną kadencję, jest to jego ostatni 
udział w Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. Po tym przekazał obecnym, co zrobił dla 
Bornego Sulinowa w obecnej kadencji. Jako członek Komisji Zagospodarowania 
Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przyczynił się do wprowadzenia 
przebudowy dróg przy ulicach Al. Niepodległości, Orła Białego i Wojska Polskiego  
w Bornem Sulinowie do Planu Rozwoju Lokalnego. W tej chwili pieniądze mają przyjść  
i będzie robiony projekt, jak również częściowo ma wejść wykonawca. Ponadto jako radny 
udzielił wielu porad zgłaszającym się do niego ludziom. Powiedział, iż jest mu żal i przykro, 
że tak mało zrobił dla Bornego Sulinowa, ale w tym okresie była mała współpraca z radnymi 
tej gminy i Burmistrzem Gminy Borne Sulinowo – ani razu przez 4 lata nie spotkali się  
z Burmistrzem, żeby omówić pewne sprawy. Tak się stało, jak się stało, tym niemniej 
podziękował wszystkim za współpracę i życzył powodzenia w pracy na rzecz rozwoju miasta 
i gminy Borne Sulinowo. 
 
Na tym zakończył swoje wystąpienie. 
 
 
Ad.6) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek przedstawił informację o pracach organów 
Rady, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
W trakcie przedstawiania powyższej informacji na Sesję przybył kolejny radny – aktualnie  
w obradach uczestniczyło 9 radnych. 
 
W uzupełnieniu Przewodniczący RM dodał, że uczestniczył w Dożynkach Gminnych  
w Łącznie. Powiedział, iż wg niego, w tej kadencji czteroletniej były to najwspanialej udane  
i zorganizowane dożynki. Podziękował organizatorom: panu sołtysowi, radzie sołeckiej, panu 
Burmistrzowi Gminy, panu Szybistemu za to, że tak wspaniale zorganizowali tę imprezę. 
Podziękował też księdzu proboszczowi za piękną Mszę Świętą i homilię. Zaznaczył, że nie 
było gwiazd europejskich, gwiazd polskich, a wystarczyło, że organizatorzy postarali się  
o dorobek najbliższy, bo najdalej to był zespół z Bobolic i z Parsęcka. 
 
Poinformował, iż w ramach przyjęć interesantów zgłosił się do niego interesant ze Śmiadowa, 
który narzekał , że pani od ochrony środowiska tut. Urzędu go bardzo gnębi. Zwrócił uwagę, 
że jako wędkarz i miłośnik grzybobrania chodzi on po lasach nadleśnictw czaplineckiego, 
borneńskiego i częściowo szczecineckiego. Powiedział, że tam są również nad jeziorami 
worki ze śmieciami, śmieci w miejscach obozowania, które nie zostały jeszcze uprzątnięte. 
Dlatego należałoby przypomnieć włodarzom tych terenów, aby posprzątali przed zimą to, co 
w workach. 
Przyjął także mieszkańców Silnowa w sprawie wywożenia nieczystości płynnych z szamb  
z ich posesji. W związku z tym pozwolił im przyjść na dzisiejszą Sesję, żeby wypowiedzieli 
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się i przedstawili ten problem z punktu widzenia mieszkańca. Przypomniał, że pan Burmistrz 
dzisiaj wiele rzeczy wyjaśnił, a teraz przedstawiciele mieszkańców zabiorą głos, oczywiście 
w jego imieniu, bo nie będzie czytał tego co spisywał. Po tym oddał głos mieszkance Silnowa 
Teresie Knopik, aby wypowiedziała się, żeby radni wiedzieli, iż to nie jest problem tylko 
Silnowa, ale również mieszkańców innych miejscowości. 
 
Teresa Knopik na wstępie stwierdziła, że problem ten jest powszechnie znany, bowiem radna 
Małgorzata Sobolewicz też go przedstawiała. Ponadto sołtysi z terenu gminy również są 
obeznani z tematem. Zaznaczyła, że obowiązki i czas nie pozwolił niektórym mieszkańcom 
przybyć na Sesję, dlatego ona przedstawi tę sprawę. Powiedziała, że ten problem przedstawiła 
Burmistrzowi Gminy i Przewodniczącemu Rady, podjęto jakieś tam działania i dobrze, ale 
czas biegnie z dnia na dzień. Umowy są przygotowane do podpisu, ale w rzeczywistości 
wywóz uzależniany jest od podpisania umowy, a szamba są przepełnione, płyną i co dalej. 
Przypomniała, że problem ten właściwie toczy się od początku roku, ale przez Pana 
Burmistrza został w jakiś sposób rozwiązany, bo stawki zostały obniżone, a były propozycje 
ustalenia za wywóz beczkowozu na kwotę 100,-zł. Teraz we wrześniu nastąpiło znaczne 
podniesienie cen za wywóz szamb. Do tej pory płacili 134,-zł z VAT-em za 2 beczkowozy, 
a aktualnie cena ta wynosi około 180,-zł z VAT-em. Zwróciła uwagę, że jest to znaczna 
różnica, a  wszyscy mamy świadomość jakie dochody posiadają mieszkańcy wsi, ile osób 
pracuje, ilu jest bezrobotnych. Są to też emerytury i renty, które nie są wysokie. Kogo więc 
stać na takie podwyższone opłaty. Dodała, że to dotyczy również i jej. Podkreśliła, że jest to 
problem, który musi być szybko rozwiązany. Przypomniała, że w Silnowie była opracowana 
dokumentacja na oczyszczalnię ścieków, był również wykupiony grunt pod budowę tej 
oczyszczalni. Swego czasu poprzedni Zarząd Miasta i Gminy odstąpił od tego rozwiązania  
i zostały w jakiś sposób zmarnowane pieniądze gminne za opracowanie i wykup terenu pod 
budowę oczyszczalni. Teraz zaprojektowało się tak kosztowne zadanie inwestycyjne, bo 
wchodzi w rachubę budowa sieci kanalizacyjnej na bardzo dużych odległościach. Są to też 
sprawy odszkodowań za przeprowadzenie tych prac, za wykorzystanie prywatnych gruntów  
i myśli, że same przepompownie, które są konieczne do budowy to kosztowne rozwiązanie. 
Gdyby oczyszczalnię wybudowano w Silnowie, to byłby bliższy dowóz ścieków z szamb  
z Juchowa i innych miejscowości. Teraz ceny dowozu zróżnicowano w zależności od 
odległości: do 10 km, do 20 km i do 30 km. Wynoszą one 12,-zł za 1 m3 - są to więc kwoty 
niebagatelne, a przecież podwyżek wynagrodzeń tak bardzo nie ma, emerytur również. Każdy 
tylko podwyższa, ale skąd brać na to wszystko. Dlatego należy pomyśleć, czy nie należy 
wycofać części tego zadania ze Spółki PWiK, nawet samego wywozu ścieków z szamb. 
Zwracając się do Burmistrza powiedziała, że nikt prywatny nie rozwiąże tego problemu, 
ponieważ jeśli już tutaj cena została ustalona do takiej wysokości, to w każdym przypadku  
w okresie uruchomienia takiej działalności zaniży ceny, ale później te ceny znowu znacznie 
wzrosną. Będzie on musiał również płacić za odbiór ścieków na oczyszczalnię. Na koniec 
stwierdziła, że jest to problem, który wymaga pilnego rozwiązania. Po tym podziękowała za 
udzielenie głosu. 
 
W  dalszej kolejności głos zabrał Przewodniczący RM, który powiedział, że w ramach przyjęć 
interesantów zgłosił się do niego młody człowiek pan Czapla z Jelenia, który prowadzi pracę 
naukową i ma ankiety do wypełnienia. Prosił radnych i sołtysów, żeby pomóc mu i wypełnić 
te ankiety. Ankiety te zostaną rozdane radnym i sołtysom, dlatego prosił o zrozumienie  
i rzetelne wypowiedzenie się we wszystkich sprawach zawartych w ankiecie. 
 
Po tym przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad pn. „Wystąpienia 
przewodniczących jednostek pomocniczych gminy”. 
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Ad.7) 
 
W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos 
zabrali: 
 
- Sołtys Sołectwa Łączno Tadeusz Deptuła w imieniu własnym, rady sołeckiej  

i mieszkańców wsi podziękował Burmistrzowi Gminy za przychylność i aprobatę 
zorganizowania Gminnych Dożynek 2006 w miejscowości Łączno. Powiedział, że dzięki 
tej decyzji ich miejscowość została wyróżniona, a jednocześnie obdarzona zaufaniem ze 
strony władz gminnych. Podziękował też komitetowi ds. organizacji dożynek, tj. 
Sekretarzowi Gminy Emilii Różewickiej, Katarzynie Szlońskiej, Eugeniuszowi 
Szybistemu, pracownikom Centrum Kultury i Rekreacji, radnej Małgorzacie Sobolewicz, 
a także wszystkim innym, którzy przyczynili się do sukcesu tej imprezy. Powiedział, że 
dożynki stały się okazją do promocji ich miejscowości, jak również pozostawiły trwały 
ślad w postaci inwestycji takich jak: remont przystanku autobusowego, wykonanie 
przyłącza energetycznego, naprawy dróg gminnych w sołectwie i remontu boiska. Na 
koniec stwierdził, iż są dumni, że byli organizatorem tegorocznych dożynek i w opinii 
uczestników zdobyli uznanie i podziw. 

 
- Sołtys Sołectwa Radacz Halina Jaskółka poruszyła następujące sprawy: 

1. Przedstawiła problem dojazdu dzieci do szkoły przepełnionym autobusem, bez opieki 
nad dziećmi. Kierowca nie jest w stanie zabezpieczyć bezpieczny dojazd dla tych 
dzieci i opiekować się tymi dziećmi w autobusie. Było bardzo dużo skarg do kierowcy  
- ona rozumie, że kierowca nie jest w stanie opiekować się 60 dziećmi i prowadzić 
bezpiecznie. Powiedziała, że w tej sprawie rodzice zwrócili się do PKS, skąd uzyskali 
informację, że PKS daje bilet miesięczny dla osoby, która będzie opiekowała się 
dziećmi podczas dowozu. Zbliża się okres jesieni i zimy, dlatego mieszkańcy prosili, 
żeby chociaż na ten okres dać osobę do opieki nad dziećmi, bo zdarzają się sytuacje, 
które nie powinny mieć miejsca. Jeżdżą dzieci z zerówki, które nie chodziły do 
przedszkoli i nie umieją się zachować, bo jest to dla nich nowe otoczenie. Niektóre 
dzieci są powystraszane, płaczą. Dlatego w imieniu rodziców dzieci zwróciła się  
o rozwiązanie tego problemu. 

2. Prosiła, żeby pomyśleć w tym roku nad ustawieniem koszy do selekcji odpadów, bo 
jak przychodzi sezon letni, to wcale nie dbamy o środowisko. U niej w miejscowości 
jest tylko jeden segregator śmieci i te śmieci się nie mieszczą. Poinformowała, że  
w tym roku dysponowała workami, które sama sobie załatwiła i panowie, którzy 
zabierają śmieci mogą poświadczyć, że dodatkowo 10 worków z butelkami zawsze 
stało. Zwróciła uwagę, że to wygląda nieestetycznie, dlatego prosiła, żeby w tych 
większych miejscowościach były przynajmniej dwa segregatory śmieci. 

3. Wypowiedziała się na temat stawek za opróżnianie szamb. Poinformowała, że 
mieszkańcy Radacza dostali faktury za wywóz z szamb ze 100% podwyżką. Część 
osób zwróciła te faktury, ale teraz w ostatnich dniach otrzymali pocztą listem 
poleconym z odsetkami. Ona te fraktury zebrała, ale dzisiaj je mieszkańcom  
z powrotem rozdała, bo nikt z wodociągów nie chciał ich przyjąć stwierdzając, że są 
legalne. Nikt ich nie powiadomił, że od tego i tego dnia nastąpi 100% podwyżka 
ścieków. Mieli stawkę 6,30 zł, a teraz 11,35 zł + VAT. Podała przykład 5-osobowej 
rodziny, nie posiadającej wodomierza, która płaci 190,-zł za szambo, a do tego 
dochodzi woda, energia. Pracuje w niej tylko 1 osoba i dostaje 661,-zł netto na rękę. 
Zapytała, z czego oni mają żyć. Powiedziała, że  ona rozumie wszystko, ale mogliśmy 
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popatrzeć jak inne gminy rozwiązują problem, uczyć się od tych, którzy dobrze 
gospodarują. Jeśli nam się coś nie udaje, to powinniśmy zawsze uczyć się od tych, 
którym się udaje – może my się też czegoś nauczymy. Na koniec zwracając się do 
radnych i Burmistrza stwierdziła, iż wiedząc, że przechodzimy do Parsęty, trzeba było 
pomyśleć o konkretnym rozwiązaniu tego problemu. 

 
Przewodniczący RM zapytał sołtyskę, czy ma ona podpisaną umowę z PWiK. 
 
Halina Jaskółka odpowiedziała, że nie. 
 
Przewodniczący RM w związku z tym powiedział, żeby nie płaciła. 
 
Halina Jaskółka powiedziała, że oni wykonali usługę. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, że ten co zamawiał niech się droczy, niech oni idą do 
sądu. 

 
- Sołtys Sołectwa Komorze Stanisław Wąwoźny powiedział, że ta firma co powstała od 1 

stycznia - dzisiaj mamy wrzesień, a więc minęło 9 miesięcy - do tej pory nie potrafiła 
sporządzić umów, żeby ludzie podpisali i wiedzieli co obowiązuje. W tej chwili 
mieszkańców nic nie obowiązuje, tylko ich obowiązuje. Potwierdził fakt wymuszania 
podpisywania nowych umów na opróżnianie szamb, bowiem przyjechał do niego 
pracownik PWiK z umową, który powiedział, że jak tej umowy nie podpisze, to już 
więcej po szambo nie przyjadą. Na koniec stwierdził, że nie ma umów na szambo i na 
wodę, ludzie płacą, ale nie wiedzą za co płacą. 

 
- Sołtys Sołectwa Uniemino Józef Arapinowicz poinformował, że zostało zgłoszone do 

PUK wywiezienie śmietnika w Unieminie. Do dnia dzisiejszego nie został opróżniony  
i dalej się sypie, a w tej sprawie rozmawiał osobiście z Prezesem PUK. 
 

- Prezes PUK Tadeusz Czaja odpowiedział, że w przyszłym tygodniu zadanie zostanie 
zrealizowane. 

 
- Przewodniczący RM powiedział, że to samo dotyczy cmentarzy komunalnych na terenie 

gminy, które są przepełnione. 
 
- Burmistrz Gminy Józef Tomczak udzielił następujących odpowiedzi: 

1. Odnośnie problemu podwyższonych opłat za opróżnianie szamb odpowiedział, że  
w punkcie sesji pn. „Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie 
międzysesyjnym” mówił, że są to działania nieprawne. Zwrócił się do sołtyski 
sołectwa Radacz, iż ma nadzieję, że zrozumiała to, o czym on mówił. Powtórzył, że 
działania podjęte w miesiącu sierpniu przez PWiK musimy cofnąć. Dlatego prosił 
sołtysów, aby w tym kierunku wyjaśniali mieszkańcom tę sprawę. To, że spółka 
wystawia faktury, jakieś dokumenty i wymusza, to o nich tylko świadczy. Jednak ani 
gmina, ani kto inny nie pozwoli na złamanie prawa. Nikomu nie wolno, jeżeli 
znajdziemy innego przewoźnika, zmienić stawki, którą ustaliła ta Rada, bo ta stawka  
jest obowiązująca na cały rok jako maksymalna. Jednocześnie zauważył, że co innego, 
jeśli do tej stawki dodamy koszty oczyszczenia ścieków, bo to każdy z nas płaci. Nie 
można mówić absolutnie o dwóch elementach w jednym problemie, bo są to dwa 
różne problemy. Koszty oczyszczenia płaci każdy mieszkaniec, a koszty przewozu  to 
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są takie koszty, jakie uchwaliła Rada. Zwrócił się do obecnych z prośbą, żeby się nie 
denerwowali, bo za chwilę temat ten zostanie wyprostowany. Powiedział, że nie może 
żaden podmiot gospodarczy prowadzący działalność na terenie tej gminy łamać prawa 
miejscowego. 

2. W sprawie opróżnienia śmietnika murowanego w Unieminie (pozostałości  po PGR) 
powiedział, iż zadanie to zostało zlecone i nie wie, dlaczego jeszcze nie zostało 
zrobione, ale ma nadzieję, że zostanie zrealizowane. 

3. Odnośnie niewystarczającej ilości pojemników na zbiórkę selekcyjną powiedział, że 
zostaną podjęte działania, żeby były w takiej ilości, aby problem selekcji był 
realizowany zgodnie z gminnym programem gospodarki odpadami. 

4. Ustosunkowując się do poruszonej kwestii opiekuna w czasie dowożenia dzieci do 
szkoły powiedział, że sytuacja ta prawdopodobnie zostanie rozwiązana tak, jak to 
miało miejsce w roku ubiegłym, tj. że w tym pierwszym okresie będzie opiekun, żeby 
małe dzieci czuły się bezpieczne. Powiedział, iż myśli, że od poniedziałku to właśnie 
pani sołtys z Radacza będzie opiekować się tymi dziećmi. Poinformował, że pani 
dyrektor szkoły w Juchowie chwaliła działania pani Jaskółki jako opiekuna dzieci  
w czasie dowozu, za co jej podziękował. 

 
Burmistrz Gminy poinformował również, że na stołach rozłożono radnym dwie kopie 
dokumentów, zawierających zamierzenia i działania gminy na lata 2007-2013 w ramach 5-
krotnie większych środków z Unii Europejskiej. Są to dwa wstępne zgłoszenia, gdzie gminy 
określały się o jakie środki będą występować w tych latach. Są to wnioski powyżej 10 mln 
euro i do 10 mln euro. Wniosek powyżej 10 mln euro dotyczy miejscowości Borne Sulinowo 
i jest to pełna rewitalizacja zdegradowanych obszarów powojskowych. Myśli, że jeżeli ten 
wniosek otrzymałby dofinansowanie, wszystkie problemy Bornego Sulinowa w ramach 
realizacji tego zadania zostaną rozwiązane. 

 
W trakcie trwania obrad na Sesję przybył 1 radny – aktualnie w Sesji uczestniczyło 10 
radnych. 

 
Przewodniczący RM ogłosił 15 minut przerwy. 
 
Po przerwie. 
 
 
Ad.8) 
 
Przewodniczący RM powiedział, że kolejny punkt Sesji brzmi: „Informacja o realizacji 
budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2006 r.”. 
Po tym zwrócił się do Burmistrza Gminy o wypowiedzenie się na temat wykonania budżetu. 
Powiedział, że on ma tylko taką informację, że Regionalna Izba Obrachunkowa wydała opinię 
pozytywną o realizacji budżetu za I półrocze. Generalnie dochody wykonane są prawie 50%, 
a wydatki 36,5%.  
 
Burmistrz Gminy powiedział, że na temat informacji z wykonania budżetu gminy za I 
półrocze br. wypowie się Skarbnik Gminy. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska na wstępie poinformowała, że przesłana radnym informacja 
z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2006 r., została przygotowana tabelarycznie, 
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zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej. Powiedziała, że są tam wszystkie procenty i pokrótce 
przedstawiła wykonanie dochodów i wydatków w I półroczu br.: 
1) Dochody na plan 23.973.299,-zł wykonano w kwocie 11.859.938,53 zł, co stanowi 49,5% 

planu rocznego; 
2) Wydatki budżetowe zrealizowano w wysokości 12.370.609,45 zł, co stanowi 36,6% 

wykonania planu rocznego; 
3) Wydatki majątkowe wykonano w kwocie 12.589.320,14 zł, co stanowi 15,1 %; 
4) Deficyt budżetowy stanowi kwotę 510.670,92 zł, który pokryty zostanie przychodami 

pochodzącymi z pożyczek i kredytów, 
5) Dług publiczny Gminy Borne Sulinowo na koniec I półrocza wyniósł 35,1 % do 

planowanych dochodów; 
6) Zobowiązania wymagalne zgodnie ze sprawozdaniem  Rb Z o stanie zobowiązań za  

I półrocze wynoszą 616.349,16 zł. 
 
W dalszej kolejności głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Grażyna Zitans, która 
przedstawiła opinię komisji na temat realizacji budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 
2006 r. Powiedziała, że Komisja Rewizyjna – po zapoznaniu się z tabelaryczną informacją  
z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2006 r., w oparciu o wyjaśnienia Burmistrza Gminy 
oraz Skarbnika Gminy – pozytywnie oceniła starania Burmistrza w realizacji budżetu Gminy 
Borne Sulinowo. Komisja zapoznała się również z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Szczecinie, który zaopiniował pozytywnie Informację Burmistrza 
Gminy Borne Sulinowo z przebiegu wykonania budżetu w I półroczu 2006 r.  
Tym niemniej komisja zwraca się do Burmistrza, żeby szczególną uwagę zwrócił na 
realizację tych inwestycji, których termin zakończenia upływa w 2006 r.  Ponadto komisja 
sugeruje dokonanie stosownych zmian w budżecie gminy na 2006 rok zarówno po stronie 
dochodów jak i wydatków w działach, w których na 30 czerwca br. stwierdzono niski % 
wykonania planu. 
Powiedziała także, że w trakcie analizy informacji stwierdzono niską realizację dochodów  
z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności, bowiem na plan 1.979.236,-zł wykonano kwotę 
305.162,40 zł, co stanowi tylko 15,42%. 
Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są jeszcze pytania odnośnie wykonania budżetu za  
I półrocze 2006 r. 
 
Radny Tomasz Skowronek powiedział, że w lipcu na Sesji próbowaliśmy dowiedzieć się  
o jakie zadłużenie gminy chodzi, nie procentowo, ale kwotowo. Zapytał, czy teraz taką 
informację można uzyskać. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska odpowiedziała, że ogółem zadłużenie gminy razem  
z kredytami i pożyczkami wynosi 8.412.652,92 zł, w tym kredyty i pożyczki 7.796.303,76 zł  
i zobowiązania wymagalne 616.349,16 zł. 
 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie przyjęcie informacji z wykonania budżetu 
Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2006 r.: 
- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
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Informacja z wykonania budżetu Gminy Borne Sulinowo za I półrocze 2006 r. została 
przyjęta i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad.9) 
Podjęcie uchwał. 
 
9.1 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia nieruchomości 
niezabudowanej, położonej w m. Łączno, oznaczonej w rejestrze gruntów działką nr 72/2  
o pow. 0,3000 ha.  
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono ( 1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXXVI/412/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 
została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
9.2 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia nieruchomości 
niezabudowanej, położonej w m. Ciemino, oznaczonej w rejestrze gruntów działką nr 63/15  
o pow. 0,0400 ha. Powiedział, że ta działka w planie przestrzennego zagospodarowania ujęta 
jest jako letniskowa, dlatego jej nabycie ma być w drodze przetargu nieograniczonego  
z dopiskiem: bez prawa zabudowy. Zasugerował, żeby w § 1 dopisać, że sprzedaż 
przedmiotowej działki odbędzie się w przetargu nieograniczonym bez prawa zabudowy 
trwałej. 
 
Innych uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z uwagami, które podał: 
- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXXVI/413/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 
została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
9.3 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia nieruchomości 
niezabudowanej położonej w m. Liszkowo, oznaczonej w rejestrze gruntów działką nr 191/2 
o pow.0,3000 ha.   
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXXVI/414/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo 
została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
9.4 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia do użyczenia 
nieruchomości zabudowanej budynkiem magazynowym o powierzchni użytkowej 720 m2, 
położonej na działce nr 7/9 przy ul. Orła Białego w Bornem Sulinowie.  
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 7 radnych, 
- przeciw nie głosował żaden radny, 
- wstrzymało się od głosu 2 radnych (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXXVI/415/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie przeznaczenia do użyczenia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
9.5 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy przedłużenia o 4 miesiące czasu 
obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków, tj. na okres od 1 stycznia do 30 kwietnia 2007 r. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/416/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków została podjęta  
i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
9.6 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy zamiany nieruchomości 
niezabudowanej nr 87/118 na nieruchomość niezabudowaną nr 87/117, położonych w m. 
Borne Sulinowo. Osoby zainteresowane zamianą swój wniosek uzasadniają tym, że są 
właścicielami nieruchomości sąsiednich i taka zamiana jest niezbędna w celu łatwiejszego  
i kompleksowego ich zagospodarowania.  
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało  10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/417/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie dokonania przez Gminę Borne Sulinowo zamiany nieruchomości 
niezabudowanej, położonej w miejscowości Borne Sulinowo, obręb 06, gmina Borne 
Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
9.7 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia zmian  
w uchwale w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu miasta i gminy Borne Sulinowo. Powiedział, że będziemy głosowali zmieniony 
projekt uchwały, do którego poprawkę wprowadził Burmistrz Gminy, tj. z wykreśleniem pkt 
1 w § 1 projektu uchwały. Projekt uchwały zawierającej poprawkę został rozłożony radnym 
na dzisiejszej sesji. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/418/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących  
w skład mieszkaniowego zasobu miasta i gminy Borne Sulinowo została podjęta  
i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
9.8 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt przedmiotowej uchwały dotyczy zmiany 
Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie Gminy Borne Sulinowo.  
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/419/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie zmiany Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta 
i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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9.9 
 
Przewodniczący RM powiedział, że przedmiotowy projekt uchwały dotyczy nadania Szkole 
Podstawowej w Jeleniu imienia Kawalerów Orderu Uśmiechu. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/420/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej w Jeleniu została podjęta  
i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
9.10 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania statutu Urzędowi 
Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie, a wymóg taki wynika z ustawy o finansach 
publicznych, która wprowadziła obowiązek nadania statutów jednostkom budżetowym. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/421/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r.  w sprawie nadania statutu Urzędowi Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie 
została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
9.11 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy uznania za pomnik przyrody 
klonu pod nazwą „Klon Maciek”, rosnącego w pasie drogowym drogi gminnej w m. Jeziorna. 
Wnioskowane drzewo ma największy obwód pnia w Powiecie Szczecineckim (460 cm) i jest 
w dobrym stanie zdrowotnym. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/422/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie uznania za pomnik przyrody drzewa rosnącego na terenie gminy 
Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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9.12 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy zatwierdzenia zarządzeń 
Burmistrza Gminy Borne Sulinowo, którymi wydał przepisy porządkowe w zakresie 
ograniczenia w używaniu wody pitnej, tj. zakazu jej pobierania do celów podlewania 
ogródków, trawników i skwerów, a następnie odwołania tego zakazu.  
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/423/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie zatwierdzenia Zarządzenia Nr 46/2006 oraz Zarządzenia Nr 51/2006 
Burmistrza Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do 
protokołu. 
 
9.13 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy utworzenia samorządowej 
instytucji kultury pod nazwą Miejska Biblioteka Publiczna w Bornem Sulinowie i nadania jej 
statutu.  
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/424/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie utworzenia samorządowej instytucji kultury pod nazwą Miejska 
Biblioteka Publiczna w Bornem Sulinowie i nadania statutu Miejskiej Bibliotece 
Publicznej w Bornem Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
 
9.14 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany zapisu w wykazie 
inkasentów podatków, którymi na terenie danego sołectwa zostali ustanowieni imiennie 
sołtysi. W związku z tym, że nastąpiła zmiana sołtysa w sołectwie Krągi, istnieje konieczność 
zmiany zapisu w wykazie inkasentów. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Uchwała Nr XXXVI/425/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta  
i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
9.15 
 
Przewodniczący RM powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia zmian  
w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 10 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXXVI/426/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 29 września 
2006 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok 
została podjęta i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji ds. Oświaty i Kultury odnośnie 
analizowanych projektów uchwał stanowią załączniki nr 24 i nr 25 do protokołu. 
 
 
Ad.10) 
 
W punkcie Sesji pn. „Interpelacje, wnioski i zapytania” głos zabrali: 
 
- Przewodniczący RM Paweł Kacperek, korzystając z obecności w Sesji Kierownika 

Referatu Inwestycji Bogdana Korpala, poruszył temat boiska sportowego w Łubowie. 
Powiedział, że było przez ileś lat budowane, ale on nie wie, czy zostało wydane 
pozwolenie na budowę i decyzja o użytkowaniu. Chciałby, aby pomyśleć o tym i tę 
sprawę załatwić, bo wystarczy jeden donos do Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego i wtedy gmina będzie musiała płacić karę za legalizację, albo rozbierać. 
Zwracając się do Bogdana Korpala powiedział, że należałoby się zastanowić, jak to 
sprytnie załatwić, aby nie ponieść jakiegoś ryzyka. Uważa, że to należy w tym roku 
załatwić, bowiem nie ma żadnej dokumentacji na to, co jest zrobione i co będzie zrobione.  
Gdyby był plan zagospodarowania i geodeta, moglibyśmy to wszystko załatwić tanio. 
Póki nie ma skargi, to dobrze, ale jak ktoś doniesie do Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego to będziemy rozbierać albo legalizować. 
 
Burmistrz Gminy Józef  Tomczak powiedział, że problem zaangażowania mieszkańców 
Łubowa w życie swojej miejscowości jest przeogromny, bowiem serce wkładają w każdą 
czynność jaką robią i bez dwóch zdań jest to godne pochwały. Jednak sposób w jaki to 
robią jest naganny, bo do tej pory nie ma żadnego dokumentu świadczącego o tym, że to 
jest prawidłowe i legalne. Potwierdził, że cokolwiek tam zrobiono, to zrobiono na hurra, 
czynem społecznym. Powiedział, że podejmie wszelkie działania, żeby usankcjonować 
istniejący stan. Dodał, iż w Łubowie jest tak, że pół roku jest cisza, a później Zarząd 
Klubu tak jakby przespał się na niewygodnym łóżku, wstaje i mówi: robimy płot, robimy 
siedzenia. Zauważył, że tak się nie planuje, bo pod koniec roku budżetowego 
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wyasygnowanie kwoty 15 tys. złotych jest bardzo trudne, a mniej więcej tyle te zadania 
kosztują, żeby zrealizować oczekiwania sportowców. Podkreślił, że zrobimy jedno, to co 
jest usankcjonujemy, tj. sporządzona zostanie inwentaryzacja stanu obecnego, a następnie 
zgłosimy mając nadzieję, że nikt nie będzie kazał tego rozbierać. Etapy prac są widoczne, 
jak również to, co na końcu było robione. Powiedział, że jest to godne uznania, ale wtedy, 
kiedy prawo budowlane nie było tak restrykcyjne, jak w chwili obecnej. Przypomniał, iż 
osobiście został ukarany mandatem za halę sportową, że dopuścił zorganizowanie 
uroczystości w obiekcie, który nie został oddany do użytkowania, mimo że został 
zakończony i nie wniesiono żadnych uwag. Powiedział, że podobnie jest z boiskiem  
w Łubowie, bo nie wie, co się stanie, jak zdarzy się jakiś wypadek. Nagle okaże się, że 
funkcjonuje obiekt sportowy o nazwie stadion z pomieszczeniami, który nie jest 
dopuszczony do użytkowania. Na koniec powiedział, że zrobi wszystko, żeby ten problem 
rozwiązać jak najszybciej, jednak nie wie, czy zostanie zrobione ogrodzenie, oświetlenie, 
bo to może być wykonane w miarę możliwości. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że ogrodzenie to nie, ale trzeba zalegalizować stan 
istniejący. Problem ten poruszył dlatego, że przez trzy tygodnie byli tam Niemcy. 
Rozmawiał o tym z użytkownikami informując ich, że jak nie daj Boże coś się stanie, to 
wszyscy pójdziemy z torbami. Jak coś się stanie naszemu, to sprawę się załatwi, ale jakby 
Niemiec się połamał, spadł ze schodów, albo coś spadło mu na głowę, to wtedy przyjadą 
państwowe służby i zapytają się o to i o tamto, a tam nic nie ma. 
 

- Radny Jacek Bindas skierował poniższe zapytania do Kierownika Referatu Inwestycji 
Bogdana Korpala: 
1. Jaki jest stan prac przygotowawczych, proceduralnych związanych z rozebraniem 

obiektu zabytkowego – dworku w Jeleniu. W sprawozdaniu Burmistrza jest 
informacja, że taka dokumentacja budowlana zgodnie z zaleceniem Konserwatora 
Zabytków została przygotowana. W związku z tym chce się dowiedzieć, kiedy 
mieszkańcy lokalu obok mogą spodziewać się przystąpienia do prac rozbiórkowych. 
Idzie kolejny sezon zimowy i są obawy, że ten dworek zawali się na stronę 
zamieszkałą. 

2. Czy istnieje szansa, żeby do prac związanych z budową pobocza z Jelenia do 
Przyjezierza przystąpić jeszcze w tym roku przed zimą. 

Poruszył też sprawę studzienki ściekowej przy świetlicy w Jeleniu. W tej chwili jest ona 
zapchana. Wystarczy, że dzieci w świetlicy w toalecie spuszczą wodę i cała studzienka 
wszystko wybija na wierzch, a jest ona umieszczona przed drzwiami. W tej sprawie 
zwracał się do 3 instytucji. Rozmawiał z Prezesem Natkańskim, który powiedział, iż 
szambo zostało wywiezione i to na pewno nie jest sprawa szamba, że studzienka wybija  
i właściwie jest to w gestii gminy. Rozmawiał też z dyrektorem Szybistym, poinformował 
też o zaistniałej sytuacji kierownika administracji. Do tej pory żadne prace w tym 
kierunku nie zostały podjęte. O tym problemie informował też gminę, pani świetlicowa 
również była wielokrotnie w tej sprawie. 
Na dzień dzisiejszy jest taka sytuacja, że dzieci chcąc wejść do świetlicy muszą przejść 
przez kałużę fekalii, które wydobywają się z tej studzienki na wierzch. Poinformował, że 
ta woda jest zbierana przez panią świetlicową, ale taka sytuacja dłużej być nie może. 
W związku z tym prosił o interwencję ze strony tut. Urzędu i pomoc. Dodał, iż wydaje mu 
się, że jest to sprawa jeszcze jednego przepchania tej kanalizy, bo być może coś się 
zaczopowało i dlatego jest taka sytuacja. 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Bogdan Korpal udzielił następującej odpowiedzi: 
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1. W sprawie budowy ciągu pieszo-jezdnego Jeleń-Przyjezierze powiedział, że aktualnie 
to zdanie jest na etapie złożonego do Wojewody Zachodniopomorskiego wniosku 
wraz z dokumentacją o wydanie pozwolenia na budowę. Do tej pory nie uzyskano 
jeszcze tego pozwolenia na budowę z uwagi na to, że Generalna Dyrekcja Dróg  
i Autostrad Oddział w Szczecinie błędnie wydała warunki zabudowy, ale to już jest 
załatwione. Powiedział, iż myśli, że do przyszłego tygodnia to pozwolenie na budowę 
zostanie udzielone. Do tego dochodzi jeszcze kwestia realizacji uzgodnień z Rejonem 
Dróg w Szczecinku, bowiem różnią się one od podpisanego porozumienia  
z Oddziałem Szczecińskim. Powiedział, iż z tego co wie, prace te będziemy 
wykonywać być może w październiku br. 

2. Odnośnie rozbiórki dworu w Jeleniu powiedział, że jest to budynek podlegający 
Wojewódzkiemu Konserwatorowi Zabytków. Wystąpiliśmy o zgodę do konserwatora 
o rozbiórkę tego obiektu, ale na razie nie wyraził na to zgody. Polecił uzupełnić 
dokumentację i w przyszłym tygodniu ta dokumentacja zostanie przesłana do 
konserwatora zgodnie z jego wymogami. Dodał, iż ma nadzieję, że konserwator wyda 
taką zgodę i wtedy opracują dokumentację budowlaną. Poinformował, że nie będzie to 
czysta rozbiórka, bowiem trzeba będzie obiekt przyległy też zabezpieczyć. Jest tam 
ściana wspólna, dlatego będą też roboty na przyległym obiekcie, co wiąże się  
z wydatkowaniem większych środków niż na samą rozbiórkę. W zależności od 
środków finansowych i akceptacji Burmistrza oraz Rady, będzie ogłoszony przetarg 
na rozbiórkę i wtedy dopiero mogą być wykonane roboty budowlane. Powiedział, że 
czasowo jest możliwe, żeby w tym roku to zadanie wykonać - najwcześniej do tego 
zadania można przystąpić w listopadzie. 

3. W sprawie studzienki ściekowej powiedział, że rozmawiał o tym z radnym. Wg niego 
jest to sprawa użytkownika tego obiektu, który tym zarządza i jest to kwestia, że  
szambo jest nieopróżniane. Powiedział, że studzienka ta nie była przez nas 
wykonywana, czyli nie jest to przyłącze wykonywane przez nas przy okazji adaptacji 
tych pomieszczeń, tylko stan istniejący. Jeśli wybija w studzience ścieki to jest to wina 
przepełnionego szamba. Powiedział, że ten problem zostanie sprawdzony i oceniony 
na miejscu. 

 
- Radna Małgorzata Sobolewicz zwróciła się do Burmistrza Gminy z prośbą, żeby 

poinformował radnych o wynikach rozmów z Prezesem Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji w sprawie podwyższenia opłat za wywóz szamb beczkowozem. Powiedziała, 
że jest to pilna sprawa, została jeszcze jedna sesja do końca kadencji, a jest to kwestia 
znowu miesiąca. Wie, że w przyszłym tygodniu będzie to spotkanie dlatego, albo będą 
uczestnikami tego spotkania – wspólnie z Burmistrzem i Prezesem PWiK- albo Burmistrz 
na innym spotkaniu poinformuje o skutkach tej rozmowy. 

 
- Przewodniczący RM Paweł Kacperek zwracając się do Burmistrza powiedział, że należy 

wyznaczyć bezwzględnie termin do podpisania umów z PWiK. Nie może być tak, że trzy 
kwartały minęły, a nie ma umowy. 

 
- Burmistrz Gminy Józef Tomczak stwierdził, że jest to kwestia 2-3 dni. Dodał, że poprosi 

Przewodniczącego RM o zwołanie Sesji na wniosek, w związku z przekazaniem majątku 
dla PWiK w Szczecinku, bo do tej pory formalnie to nie nastąpiło. Z przyczyn formalnych 
poprzedni Zarząd nie zdążył złożyć w okresie półrocznym wniosku do Sądu 
Gospodarczego i tak naprawdę do tej pory PWiK nie przejęło majątku, nie tylko z Gminy 
Borne Sulinowo, ale z żadnej z gmin.  Myśli, że ta Sesja odbyłaby się (tak będzie 
proponował) w przyszłym tygodniu – w czwartek lub piątek. Do tego czasu będzie miał 
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też wiedzę na temat sprawy poruszonej przez radną Sobolewicz.  Tematem tej Sesji będą 
dwa punkty: omówienie problemu stawek za opróżnianie szamb i wniesienie majątku do 
PWiK. Jeśli będzie trzeba, to zaprosi na tą Sesję Zarząd PWiK. Postara się, żeby Prezes 
Wdowiak był na tej Sesji. 

 
 
Ad.11) 
 
Przewodniczący RM powiedział, że kolejna sesja odbędzie się w piątek 6 października br.  
o godz. 14.00. Ponadto do 27 października odbędzie się też jeszcze jedna sesja – pożegnalna. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że na Sesji jest Dyrektor Eugeniusz Szybisty  
i oddał mu głos.  
 
Dyrektor CKiR Eugeniusz Szybisty zaprosił obecnych na Międzynarodowe Motorowodne 
Mistrzostwa Polski, które odbędą się w dniach 30.09. – 1.10.2006 r. Powiedział, że zostały 
rozdane radnym programy zawodów, w których zawarta jest punktacja uczestników 
zawodów, a zawody w Bornem Sulinowie są ostatnią eliminacją Mistrzostw Polski, po której 
poznamy ostateczne miejsca. Podkreślił, że jest to duża impreza, a uczestników jest znacznie 
więcej niż przewidywano. 
 
 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zamknął Sesję. 
 
 
Sesja Rady Miejskiej trwała od godz. 14.00  do godz. 15.45. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 
 
 


